

	风景园林学(083400)--培养方案基本信息

	General Information for Graduate Students in Landscape Science

	一、学科专业简介 / Brief Introduction of Discipline Area

	我校是全国开设园林专业最早的高校之一。本学科于1995年被批准为上海市重点学科；2001年设立“园林植物与观赏园艺”学科硕士点；2005年被确定为风景园林专业硕士学位首批培养单位，并先后与资源与环境、植物生物技术学科共建生态学和园艺学一级博士点；2007年教育部第二轮本科专业评估全国综合排名第四；2011年设立“风景园林学”一级学科硕士点；2015年设立“设计科学与工程”交叉学科博士点。
Shanghai Jiao Tong University is one of the earliest universities in the China to set up the garden major, and this subject was approved as a key subject in Shanghai in 1995. The master's degree of ornamental plants and horticulture was established in 2001. This subject was designated as the first batch of cultivation units for the master's degree in landscape architecture in 2005, and has established ecological and horticultural Doctoral program with resources and environment, plant biotechnology subjects. In 2007, the Ministry of education conducted the second round of undergraduate professional evaluation, our major ranking the fourth in the country. The master's degree of landscape architecture was set up in 2011.

	二、培养目标 / Academic Objective

	依托学校“生农医药大学科平台”、“创意设计学科平台”建设的发展契机，秉承“宽口径、厚基础、复合型、重能力”的人才培养理念，探索本硕博贯通式精英培养模式。积极开展国际间的教育合作交流，已与美国康奈尔大学、美国普渡大学、美国新泽西州鲁格斯大学、日本千叶大学等院校，开展合作研究以及研究生联合培养工作。本学科致力于培养具有起点高、基础厚、掌握学科前沿知识和先进技术的创新型、复合应用型专业人才。
Relying on ‘life sciences, agricultural, and medical science disciplines’ and ‘creative design disciplines’ research platform. To explore an elite training mode form undergraduate to the Master or PH.D. Program, and actively development international educational cooperation. This subject is dedicated to cultivate innovative thinking, comprehensive applied, advanced and high-level specialized personnel.
本学科主要研究方向：research directions
1. 风景园林规划设计Landscape Architecture Planning and Design
2. 风景园林历史与理论History and Theory of Landscape Architecture
3. 园林植物资源与应用Plant Germplasm Resources and Applications
4. 城市生态与修复 Urban ecology and restoration
5. 乡村发展与规划 Rural development and planning

	三、学习年限 / Study Period

	1、学习年限：一般为两年半。
2、学习方式：采用全日制学习方式。由课程学习、科学研究、学位论文研究三个主要环节组成。
3、培养方式：
采取校内课程学习和校外实践研究相结合的学习方式，课程学习实行学分制，科学技术研究累计不少于12个月,学位论文实行导师负责制。
1. The length of study is usually two and a half years.
2. The full time study method including the curriculum study, the scientific research, and the Dissertation.
3 The cultivation method adopts the combination of internal curriculum learning and off-campus practice. A credit system is implemented in the course of study, and scientific and technological research has been carried out for a total of not less than 12 months.

	四、课程学习要求 / Curriculum and Credits

	学术型硕士研究生课程学习总学分要求至少30学分，包括公共基础课，专业基础课，专业前沿课。计入GPA学分不少于15学分，其中，公共基础课不少于4学分。硕士生的课程学习原则上要求在第一年内完成。
The master's degree program requires at least 30 credits, including public basic courses, professional basic courses, and professional advanced courses. Of these, total GPA should not less than 15 credits. In principle, master's degree courses are required to be completed within the first academic year.

	五、学术论文 / Academic Paper

	硕士研究生应达到学校和学院规定的学术论文发表要求，具体按照有关文件执行。
The requirement of academic papers publication shall be met by the regulation of school and university.

	六、学位论文 / Dissertation

	1、规范性要求：学位论文应具有明确的科学意义，立意新颖，设计合理，技术路线清楚，实验数据准确可信，分析可靠，书写规范，文字流畅，图表清晰。
2、质量要求：学位论文应具有一定的创新性和学术参考价值，核心研究内容及其结果达到可在SCI、SSCI、CSCD、CSSCI及学科评估补充期刊的专业学术期刊上发表水平。在第四学期中期由学院学位委员会和导师组成检查组对各论文进行的情况作一次中期检查。
1.Normal requirements: The dissertation should have clear scientific significance, reliable experiments and results, smooth writing, clear data and charts.
2. Research requirement: The dissertation should have some innovative and academic value. The main contents and results should achieved the level to publish the papers inChina's core journals (Chinese Science Citation Database, CSCD).In the middle of the fourth semester, the academic degree committee and the tutor formed an inspection team to assessment and evaluation of the completion of the Dissertation.

	七、课程设置 / 

	

	




	风景园林学(083400)--培养方案课程信息

	课程性质
	课程代码
	课程名称（中文）
	课程名称（英文）
	学分
	开课时间（春/秋/夏）
	是否计入平均绩点
	备注

	Course Module
	Course Type
	Course Title（Chinese）
	Course Title（ English）
	Credit
	Semester
	GPA
	

	公共基础课public basic courses
	FL28002
	学术英语
	English for Academic Purposes
	2
	秋季
	是
	必修

	
	G230001
	中国特色社会主义理论和实践研究
	The Theory and Practice of Socialism in China
	2
	秋季
	是
	必修

	
	G090512
	自然辩证法概论
	Dialectic  of  nature
	1
	秋季
	是
	

	专业基础课
professional basic courses
	GA26004
	风景园林历史与理论
	History & Theory of Landscape Architecture
	2
	秋季
	是
	硕博贯通课

	
	GA26013
	风景园林规划设计
	Planning ＆Design of Landscape Architecture
	4
	春季
	是
	

	
	GA26014
	园林植物应用与技术
	Application and technology of landscape plants
	3
	春季
	是
	

	
	GA26007
	生态规划原理与应用
	Ecology planning principles and applying
	2
	秋季
	是
	

	
	GS00001
	学术写作、规范与伦理
	Scientific writing, integrity and ethics 
	1
	春秋季
	是
	必修（马莉）

	
	GA26025
	学术报告会
	Academic Reports
	2
	春秋季
	是
	必修










	专业前沿课professional advanced courses

	GA26001
	风景园林前沿讲座
	A Series Lectures in Frontiers of Landscape Architecture
	2
	秋季
	是
	

	
	设计理论与方法模块
	DS26040
	设计理论与方法
	Design Theory and Methodology
	2
	春季
	否
	设计系开课

	
	
	DS26027
	设计调研
	User research
	2
	春季
	否
	设计系开课

	
	
	AR26018
	环境行为学
	Environmental Behavior Theory
	2
	春季
	否
	建筑系开课

	
	
	GA26011
	园林文化与艺术
	Landscape culture and art
	2
	春季
	否
	

	
	
	AR26003
	参数化设计与数字建造
	Parametric Design and Digital Fabrication
	2
	春季
	否
	建筑系开课

	
	风景园林规划模块
	GA26002
	中国古典园林分析
	The Classical Chinese Garden Analysis
	2
	秋季
	否
	

	
	
	GA26008
	当代景观设计作品赏析
	Appreciation of the contemporary landscape architecture design works
	3
	秋季
	否
	

	
	
	AR26019
	城市区域规划理论
	City and Regional Planning
	3
	秋季
	否
	建筑系开课

	
	景观生态模块
	EO28003
	生态学研究方法
	Research Methodology for Ecology
	2
	秋季
	否
	农生院开课

	
	
	P150539
	生态学专题
	Ecology Seminars
	2
	春季
	否
	农生院开课
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	园林植物资源与应用模块
	GA26015
	园林植物专题
	Garden plant
	3
	春季
	否
	硕博贯通课

	
	
	GA26005
	高级植物生理学
	Advanced Plant Physiology
	3
	秋季
	否
	硕博贯通课

	
	
	GA26028
	园林植物生物技术
	Ornamental plant biotechnology
	3
	春季
	否
	新建设课程

	
	
	GA26018
	保健型园林营造理论与实践
	Constructing Theories and practice of healthcare gardens
	2
	春季
	否
	



